
 

 

 
 
Kansliavdelningen 
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alexander.arbman@uppvidinge.se 

KALLELSE 
Sida 

1(1) 

Datum 

2024-02-27 
 

  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

kallas härmed till sammanträde tisdagen den 5 mars 2024 klockan 08:30 i 
Våraskruv, Åseda för att behandla följande ärenden: 

• Upprop 

Ärende Anteckningar 

1.  Godkännande av dagordning 
Dnr 2024-000001  

 

2.  Val av justerare 
Dnr 2024-000002  

 

3.  Kommunernas Kvalitet i Korthet 2023 
Dnr 2024-000053  

./. 

4.  Ansökan om digitaliseringsmedel till 
införande av AI på externwebben 
Dnr 2024-000141  

./. 

5.  Vattenkällan Företagshotell Älghult 
Dnr 2024-000142  

./. 

6.  Löneöversyn 2024 
Dnr 2024-000100  

Eventuell information på 
sammanträdet. 

7.  Pilot för kyld mat inom kostavdelningen 
Dnr 2024-000099  

Handlingar kompletteras efter 
kallelsens utskick. 

8.  Redovisning av obesvarade 
medborgarförslag, obesvarade motioner och 
ej verkställda beslut 2024 
Dnr 2024-000029  

./. 

 
Simon Bring 
Ordförande 

Alexander Arbman 
Kommunsekreterare 
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§ 76 Dnr 2020-000381  

Vattenkällan Företagshotell Älghult / Utveckling Östra 
Uppvidinge  

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige ställer sig positiv till att genom tidsbegränsat lån på 
maximalt sju miljoner kronor säkra del av bolagets kapitalbehov för byggnation 
av företagshotell.               

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 3 november 2020, § 119, att köpa aktier för 
700 000 kronor, motsvarande 28 procent av det totala aktiekapitalet i samband 
med bildande av aktiebolag för etablering av företagshotell i Älghult. 
Kommunfullmäktige beslutade även att aktieinnehavet ska avvecklas efter 
senast 5 år samt att ställa sig positiv till att genom tidsbegränsat lån på maximalt 
fem miljoner kronor säkra del av bolagets kapitalbehov för byggnation av 
företagshotell. 

Kommunstyrelsen beslutade den 24 augusti 2021, § 211, att godkänna upprättat 
skuldebrev och uppdra till ekonomichef att efter signering av behöriga 
genomföra utbetalning av lånet. 

Förändringen innebär ett ökat lånebelopp med två miljoner kronor.  

Ekonomiska konsekvenser 
Vattenkällan har ökat behov av utökade lån. Uppvidinge kommun föreslås 
utöka det tidsbegränsade lånet från fem miljoner till sju miljoner kronor.    

Förslag till beslut på sammanträdet 
Niklas Jonsson (S), Matthias Sjöberg (V) och Margareta Schlee (M) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut.     

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutat 
så.     

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-04-19 § 117 

Rapport från styrelsen – Vattenkällan i Älghult 

Likviditetsplan för Vattenkällan i Älghult 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-03 § 119       
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Beslutet skickas till 
Vattenkällan i Älghult AB 

Ekonomichef   
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§ 119 Dnr 2020-000381  

Vattenkällan Företagshotell Älghult / Utveckling Östra 
Uppvidinge  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige köper aktier för 700 000 kronor, motsvarande 28 

procent av det totala aktiekapitalet i samband med bildande av aktiebolag 

för etablering av företagshotell i Älghult. 

Kommunfullmäktige beslutar att aktieinnehavet ska avvecklas efter senast 5 

år. 

Kommunfullmäktige ställer sig positiv till att genom tidsbegränsat lån på 

maximalt fem miljoner kronor säkra del av bolagets kapitalbehov för 

byggnation av företagshotell.           

Sammanfattning av ärendet 

Ett antal företagare i kommunen planerar för etablering av ett företagshotell 

i Älghult. Företagarna planerar att starta ett aktiebolag som i sin tur bygger 

ett företagshotell i Älghult, på en fastighet som idag ägs av Uppvidinge 

kommun.  

Nu har frågan kommit till Uppvidinge kommun, om kommunen kan ställa 

sig bakom ett sådant initiativ och bli delägare i det nya bolaget. Förslaget 

från arbetsgruppen är att Uppvidinge kommuns delägande ska uppgå till 

28 procent. Bolagets aktiekapital kommer att uppgå till 2,4 miljoner kronor, 

därmed blir kommunens andel 700 tusen kronor. Tanken är också att 

kommunens aktieinnehav ska vara tillfälligt, när etableringen är 

självgående kan kommunen sälja aktierna till samma värde.  

Byggnationen av företagshotellet kostnadsberäknas till cirka 15 miljoner 

kronor. Finansiering av byggnationen planeras ske genom banklån, 8 

miljoner kronor, kapitaltillskott genom utlåning från kommunen, 5 miljoner 

kronor samt kapitaltillskott genom utlåning via andra aktieägare, 2 miljoner 

kronor.  

Ekonomiska konsekvenser 

Köp av aktier med motsvarande 700 000 kronor. Lån motsvarande 5 

miljoner kronor.     
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Niklas Jonsson (S), Matthias Sjöberg (V), Robert Fredriksson (SD), 

Landsbygdspartiet oberoende, Anders Ljungqvist (-), Åke Axelsson (S), 

Marie Hammarström Linnér (S), Christina Lindqvist (KD), Margareta Schlee 

(M) och Centerpartiet yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.    

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 

beslutat så.               

Beslutsunderlag 

Protokoll Vattenkällan företagshotell Älghult 

Informationsfolder Utveckling Östra Uppvidinge 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-10-21 § 234       

Beslutet skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 7 Dnr 2024-000100  

Löneöversyn 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner informationen.              

Sammanfattning av ärendet 
HÖK-avtalen med Vårdförbundet, Allmän Kommunal Verksamhet, 
Kommunal samt Lärarnas samverkansråd går ut 2024-03-31. Centrala 
förhandlingar pågår. AkademikerAlliansen har ett tillsvidareavtal, men är med i 
förhandlingarna kring eventuella ändringar i Allmänna bestämmelser.  

Industrins märke för 2024 är satt till 3,3 %. 

Vid löneöversynen 2023 hade samtliga HÖK, förutom Kommunal, sifferlösa 
avtal och löneöversynen genomfördes enligt plan med utbetalning i april 2023.  

Kommunal genomförde centrala förhandlingar och inväntade ”märket”, vilket 
gav dem ett bättre utfall för 2023, än för övriga HÖK-områden.  

Lönekartläggning och analys av löneskillnader mellan kvinnor och män är 
genomförd under hösten 2023. Detta regleras i Diskrimineringslagen kap 3, 
§§8, 9 och 10. Lönekartläggningens syfte är att säkerställa att samtliga 
medarbetare, oavsett kön, lönesätts utifrån likvärdiga faktorer. Om 
arbetsgivaren inte kan motivera löneskillnaderna som sakliga måste dessa 
skillnader justeras enligt lagtexten. I Uppvidinge kommun framkom inga 
osakliga löneskillnader som behöver hanteras i kommande löneöversyn.  

Konsekvenser 
Eftersom de centrala förhandlingarna pågår, har kommunen ingen information 
om vilka kostnader årets löneöversyn kommer att innebära. Det blir därmed en 
stor osäkerhet kring att göra särskilda satsningar på vissa befattningar eller 
grupper.              

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet 
med ordförandes förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutat så.     

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-31    

Beslutet skickas till 
HR-chef 
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§ 11 Dnr 2024-000099  

Pilot för kyld mat inom kostavdelningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

• Att ge samhällsserviceförvaltningens kostavdelning i uppdrag att genomföra 
leverans av kyld mat på försök inom Välfärds- och omsorgsverksamheten 
under helger.  

• Rapportering delges kommunstyrelsen under hösten 2024. 

• Att representanter för intresseorganisationer skall bjudas in för 
provsmakningsaktivitet inför uppstarten av försöksverksamheten. 

• Att samhällsserviceförvaltningen får i uppdrag att ta fram en risk- och 
konsekvensanalys för genomförandet och återrapportera till 
kommunstyrelsen så fort som möjligt.           

Sammanfattning av ärendet 
Kostavdelningen vill prova en ny metod för tillagning och distribution av 
matportioner under helgerna, till avdelningen Solglimten inom vård- och 
omsorgsförvaltningen. Maten kommer att tillagas i köket på Solgården, kylas 
ned och sedan levereras till Solglimten. Personalen på Solglimten kommer att 
värma upp matportionerna för brukarna vid måltiderna.   

I december fick kostavdelningen i uppdrag att utreda organisationen för att 
minska kostnadsmassan och ska återrapportera resultatet till kommunstyrelsen i 
maj. Som en del av denna utredning vill kostavdelningen genomföra ett 
pilotprojekt för att få underlag om leverans av kyld mat utgör en möjlig lösning 
för framtiden.   

Under de senaste åren har kostavdelningen haft svårigheter att hålla sig inom 
budgeten. Livsmedelskostnaden har ökat med 25% från 221031 till 230905, 
vilket i sin tur har påverkat portionspriserna.  

Samtidigt har antalet portioner till välfärd- och omsorgsförvaltningen minskat 
under åren, delvis på grund av stängningen av Solgården våren 2020. För att 
hantera dessa förändringar har kosten genomfört anpassningar, inklusive 
personalneddragningar och förändrade arbetsmetoder. En av de anpassade 
metoderna har inneburit att man tillagar varm mat till Solglimten och 
hemtjänsten (ca 20 portioner per dag) på Olofsgården under sommaren, när 
barnomsorgen har varit stängd. Det har dock varit svårt att kunna säkerställa att 
alla matbrickor levereras med rätt temperatur till brukarna.  
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En ytterligare utmaning var att få maten levererad från Olofsgården till 
Solgården. Kostavdelningen var tvungen att anlita ett taxibolag för att lösa 
transporten, vilket resulterade i skenande kostnader. Som en följd av detta var 
kostavdelningen tvungen att återigen öppna Solgårdens kök på helgerna.   

Kostavdelningen vill nu pröva en ny metod för matlagning och leverans av mat. 
Det nya tillvägagångssättet innebär att maten tillagas på Solgårdens kök, där 
matportionerna kyls ned och därefter levereras till Solglimten, samt 
matbrickorna som distribueras från Solgårdens hemtjänst (ca 10 portioner).  

Kostavdelningen vill få i gång detta arbetssätt genom att pröva detta under 
helgerna för Solglimten. De kylda matportionerna levereras till Solglimten på 
fredagen och värms sedan upp av personal från välfärd- och 
omsorgsförvaltningen under helgen för att serveras till brukarna. 
Kostavdelningen anser att detta gör det möjligt att servera tillagad mat av god 
kvalité till brukarna utan att behöva bemanna Solgårdens kök under helgerna. 
Detta pilotprojekt skall ingå som en del av kostavdelningens utredning som 
avdelningen fick i uppdrag av Kommunstyrelsen i december 2023 och som ska 
återredovisas i maj 2024.  

Om denna arbetsmetod visar på hög kvalitet, effektivitet och positiva resultat 
för brukarna och detta genomförs alla särskilda boenden i kommunen under 
helgerna, så gör kostavdelningen bedömningen det kan leda till besparingar 
motsvarande 3-4 årsarbetare.  

Beslutet innebär att projektet utökas till att omfatta hela Välfärds- och 
omsorgsverksamheten under helger. 

Konsekvenser 
Ekonomiska konsekvenser  

Projektet resulterar i en besparing av 0.6 årsarbetare på kostavdelningen under 
helgerna vilket innebär ca 300 tkr plus 50 tkr i ob-ersättning.  

Konsekvenser för brukarna  
Brukaren får ökad valfrihet när det gäller tidpunkten för måltiden och kommer 
att ha minst två huvudrätter att välja mellan. Dock finns risken att de antingen 
äter upp all mat i förtid eller ingen mat alls. Dessutom finns risken att brukarna 
väljer att äta maten kall.   

Konsekvenser för välfärd- och omsorgsförvaltningen  

Personalen inom välfärd- och omsorgsförvaltningen får en extra arbetsuppgift 
när den kylda matportionen ska värmas till brukaren.  

Konsekvenser för barn  

Barnperspektivet har beaktats och pilotprojektet medför inga konsekvenser för 
barn.         
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Simon Bring (SD) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att ge 
samhällsserviceförvaltningens kostavdelning i uppdrag att genomföra leverans 
av kyld mat på försök inom Välfärds- och omsorgsverksamheten under helger. 
Rapportering delges kommunstyrelsen under hösten 2024. Att representanter 
för intresseorganisationer skall bjudas in för provsmakningsaktivitet inför 
uppstarten av försöksverksamheten. 

Susanne Karlsson (S) yrkar att samhällsserviceförvaltningen får i uppdrag att ta 
fram en risk- och konsekvensanalys för genomförandet och återrapportera till 
kommunstyrelsen så fort som möjligt.      

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Simon 
Brings (SD) yrkande med tillägg för Susanne Karlssons (S) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen beslutat så.       

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-24   

Beslutet skickas till 
Välfärd- och omsorgsnämnden 

Miljö- och byggnadsnämnden 

Samhällsserviceförvaltningen 

Kostavdelningen 
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